
Сторічна гарантія
Уже з 1992 року на Чорнобильській АЕС ведуться роботи 

з перетворення об'єкта "Укриття", побудованого в 1986 році,
на екологічно безпечну систему.

Під час робочої поїздки на станцію у 
квітні нинішнього року Президент Ук
раїни Віктор Янукович наголосив на не
обхідності пожвавлення робіт. Ця тема 
була однією з основних під час його ви
ступу днями в ООН, де він у черговий 
раз наголосив на її актуальності, анон
сувавши: 2011 рік буде оголошений в 
Україні роком вирішення проблем Чор
нобиля. Під егідою ООН пройде і міжна
родна конференція у квітні наступного 
року. Про бажання взяти участь у її ро
боті вже заявив Генеральний секретар 
ООН Пан Гі Мун.

Днями на станції за участі першого 
віце-прем'єр-міністра України Андрія 
Клюєва, голови Київської облдер
жадміністрації Анатолія Присяжнюка, 
виконуючого обов'язки міністра МНС 
Михайла Болотських відбулась істо
рична подія: третій блок станції було 
звільнено від відпрацьованого ядер
ного палива. Зберігається воно відте
пер у спеціальному сховищі. Ці робо
ти були розпочаті ще у січні нинішньо
го року. З того часу вже накопичено

21 тисячу відпрацьованих паливних 
збірок.

Однак говорити про Чорнобильську 
станцію як безпечну територію поки що 
рано. Старий дах, за словами фахівців, 
має чималі тріщини, через які радіаційні 
відходи потрапляють на поверхню. І ли
ше зведення нового саркофага може 
гарантувати, що біда на ім'я "Чорно
биль" принаймні на сто років перестане 
турбувати людство.

Наразі на станції почали зводити но
вий конфайнмент, який, за розрахунка
ми проектантів, відпрацює 100 років, а 
відтак четвертий енергоблок не буде 
становити загрозу для населення. 
Будівельники вже забили перші 12 паль 
у фундамент над зруйнованим реакто
ром. Всього ж їх буде змонтовано 396.

Три роки тому тендер на здійснення 
цих робіт виграв французький кон
сорціум NOVARKA . За словами Андрія 
Клюєва, вартість конфайнмента стано
вить 870 мільйонів євро. При цьому 
дефіцит коштів становить 550 мільйонів 
євро. Грошей на початок будівництва

вистачає. А вже 5 жовтня у столицю 
прибудуть представники Європейсько
го банку реконструкції і розвитку, аби 
вирішити проблеми подальшого фінан
сування об'єкта: ЧАЕС чекає на допо
могу міжнародних донорів. Саме там 
відкрито спеціальний Чорнобильський 
фонд, на рахунок якого надходять кош
ти з-понад 20 країн світу, серед яких Ук
раїна і Росія.

Уже за п'ять років нове безпечне ук
риття планують здати в експлуатацію.

Дах саркофага вже розпочали збирати 
на відстані 180 метрів від реактора. Саме 
таким чином намагаються зменшити 
рівень опромінення працівників. Новий 
саркофаг буде завдовжки 150 метрів, 
його висота становитиме 108, 39 метра, 
а площа —  39 000 квадратних метрів. Ва
га укриття досягне 20 тисяч тонн.

Перебуваючи на ЧАЕС, Андрій 
Клюєв зауважив, що не задоволений 
темпами будівництва заводу з пере
робки рідких і твердих ядерних відходів 
і додав, що ці роботи треба було 
закінчити ще 10 років тому. Уже днями 
будуть розроблені графіки, згідно з 
якими і вестимуться усі роботи, а їх ви
конання перший віце-прем'єр-міністр 
України взяв під особистий контроль..
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